
Protokół Nr OR.IV.0051-1/06
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 27 listopada 2006 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.

Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1.
Zgodnie z art. 20 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990r. pierwszą sesję nowo 
wybranej Rady Gminy zwołuje Przewodniczący Rady poprzedniej  kadencji,  w związku z czym 
Pan  W.  Mandrysz  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  IV  kadencji  przywitał  wszystkich 
zgromadzonych  na  I  sesji  Rady  Miejskiej  nowej  kadencji.  Następnie  złożył  gratulacje  nowo 
wybranym  radnym,  za  uzyskanie  mandatów  radnych  oraz  życzył  wszystkim  radnym  samych 
sukcesów, podejmowania zawsze właściwych decyzji oraz dużo zadowolenia z wykonywania zadań 
które  czekają  w  przyszłości  nowych  radnych.  Również  serdeczne  pogratulował  Prezydentowi 
Elektowi  Panu  Mieczysławowi  Kiecy  wyboru  na  funkcję  Prezydenta  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego. Powiedział, że zgodnie z art. 20 pkt.2c cytowanej ustawy  I sesję nowo wybranej rady 
gminy do czasu wyboru Przewodniczącego Rady prowadzi najstarszy wiekiem radny obecny na 
sali,  dlatego  poprosił  aby  sesję  do  wyboru  Przewodniczącego  poprowadziła  Pani  Wiesława 
Kiermaszek-Lamla.

Radna Seniorka W.  Kiermaszek-Lamala  dokonała  otwarcia  I  sesji  Rady Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego. Mówiąca podziękowała za powierzenie jej tak zaszczytnej funkcji, zapewniła, że dołoży 
wszelkich starań aby obrady I sesji przebiegały sprawnie i zgodnie z prawem. Następnie przywitała 
Pana W. Mandrysza Przewodniczącego Rady Miejskiej  poprzedniej  kadencji,  Pana A. Krzyżaka 
Prezydenta Miasta, Panów J. Zemło i J. Serwotkę Zastępców Prezydenta Miasta, Pana M. Kiecę 
Prezydenta  Elekta,  Panią  G.  Kłosok  Przewodniczącą  Miejskiej  Komisji  Wyborczej, 
Przewodniczących  Zarządów  Dzielnic  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  oraz  pozostałych 
zgromadzonych. 

Ad 2. 
Radna  Seniorka  poprosiła  Przewodniczącą  Miejskiej  Komisji  Wyborczej  o  przedstawienie 
informacji o przebiegu i wynikach wyborów.

Pani Grażyna Kłosok Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej złożyła informację o przebiegu 
i  wynikach  wyborów  przeprowadzonych  w  dniu  12  listopada  2006  roku.  Poinformowała,  że 
o  miejsce  w  Radzie  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  starało  się  358  kandydatów,  frekwencja 
wyborcza  na  terenie  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  wynosiła  41,88%  co  oznacza,  że  była 
nieznacznie niższa od średniej krajowej, która ukształtowała się na poziomie 45,99%.  W wyniku 
przeprowadzonych wyborów w Radzie Miejskiej zasiądą radni z 7 komitetów wyborczych, podział 
mandatów przedstawia się następująco:

1. KWW MKS „ODRA” Wodzisław Śląski - uzyskał 4 mandaty,
2. KWW Wspólnota Ludzi Dobrej Woli - uzyskał 4 mandaty,
3. KWW Nie Pozostańmy Obojętni - uzyskał 4 mandaty,
4. KW Prawo i Sprawiedliwość  - uzyskał 3 mandaty,
5. KWW Wodzisławianie Dla Miasta - uzyskał 2 mandaty,



6. KWW Demokracja i Samorządność - uzyskał 2 mandaty,
7. KWW Ruch Rozwoju Miasta - uzyskał 2 mandaty. 

Jednocześnie poinformowała, że w I turze wyborów Prezydenta Miasta żaden z kandydatów nie 
otrzymał więcej niż połowę ważnie oddanych głosów, wobec czego w dniu 26 listopada 2006r. 
odbyła się II tura wyborów. Większością głosów mieszkańców miasta Prezydentem Miasta został 
Pan Mieczysław Kieca.  W imieniu Miejskiej  Komisji  Wyborczej  mówiąca pogratulowała nowo 
wybrany  radnym  oraz  Prezydentowi  Elektowi  oraz  życzyła  owocnej  pracy  dla  dobra  miasta 
Wodzisławia Śląskiego. 

Ad 3. 
Pani G. Kłosok Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej odczytała kolejno listę z nazwiskami 
wybranych radnych, którym wręczała zaświadczenia o wyborze. 
Zaświadczenia o wyborze odebrali wszyscy nowo wybrani radni, zgodnie z załączoną do protokołu 
listą obecności. 

Ad 4.
Następnie przystąpiono do aktu zaślubienia nowo wybranych radnych. 
Radna Seniorka Pani Wiesława Kiermaszek-Lamla odczytała rotę ślubowania następującej treści: 
„Wierny  Konstytucji  i  prawu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  ślubuję  uroczyście  obowiązki  radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”, 
a radni kolejno, po wywołaniu nazwiska powstając, wypowiadali słowo  „ślubuję” lub  „ślubuję, 
tak mi dopomóż Bóg”

Ad 5. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Radna  Seniorka  stwierdziła,  że  radni  otrzymali  do  domu  porządek  obrad,  w  związku  z  czym 
zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad?

Radny  J.  Grabowiecki  złożył  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  pkt.  8  podpunkt  a,b,c,d, 
w związku z faktem, iż wybrany Prezydent Elekt nie miał możliwości porozumienia się z radnymi 
co do kształtu nowej Rady Miejskiej oraz ilości Komisji Rady Miejskiej i ich składu. 

Radna Seniorka zapytała,  czy ktoś  ma jeszcze inne propozycje? Nikt  takowych nie  miał,  więc 
przystąpiła  do głosowania wniosku radnego J.  Grabowieckiego dotyczącego zdjęcia z  porządku 
obrad punktu 8 „Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej”. W wyniku głosowania punkt 8 
porządku obrad został jednogłośnie zdjęty z porządku I sesji. (ilość głosów: za - 21).

Następnie przystąpiono do przegłosowania porządku obrad z uwzględnieniem wniesionej poprawki. 
W wyniku głosowania porządek obrad został jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 21).

Ad 6. 
Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Radna Seniorka Pani W. Kiermaszek-Lamla zwróciła się do Rady o zgłaszanie kandydatów. 



a) zgłaszanie kandydatów.

Radny R. Szamatowicz zgłosił kandydaturę Pana Jana Grabowieckiego na Przewodniczącego Rady 
Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego.  Stwierdził,  że  radny J.  Grabowiecki  jest  wieloletnim radnym 
Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śl.,  w  IV  kadencji  był  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej, 
a w III kadencji był Przewodniczącym Rady Miejskiej. Mówiący uważa, że zgłoszony przez niego 
kandydat jest najlepszą osobą na to stanowisko. 

Radny Cz. Rychlik zgłosił kandydaturę Pan Lecha Litwory na Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Wodzisławia  Śląskiego.  Poinformował,  że  w  przeszłości  kandydat  na  Przewodniczącego  Rady 
Miejskiej zajmował wiele stanowisk kierowniczych, posiada wiedzę samorządową oraz był radnym 
Rady Miejskiej  i  Rady Powiatu.  Stwierdził,  że  zgłoszony przez  niego kandydat  będzie  bardzo 
dobrze służył Radzie Miejskiej oraz mieszkańcom Wodzisławia. 

Radna Seniorka zapytała, czy ktoś jeszcze zgłasza inne kandydatury? Nikt takowych nie zgłosił 
w związku z  czym zapytała,  czy  zgłoszenie  kandydaci:  radny J.  Grabowiecki  oraz  L.  Litwora 
wyrażają zgodę na kandydowanie. 

Radny J. Grabowiecki oraz radny L. Litwora wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Radna  Seniorka  zaproponowała  zamknięcie  listy  kandydatów oraz  poprosiła  o  przegłosowanie 
zamknięcia  listy  kandydatów.  Rada Miejska  jednogłośnie  przychyliła  się  do  propozycji  Radnej 
Seniorki i zamknęła listę kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej (ilość głosów: za - 21).

b) powołanie komisji skrutacyjnej

Radna Seniorka zaproponowała, aby komisja skrutacyjna liczyła 3 osoby.

Radny J. Majda zgłosił kandydaturę Pana Henryka Kubicy.

Radny S. Stachoń zgłosił kandydaturę Pani Zofii Wistuby.

Rady R. Szamatowicz zgłosił kandydaturę Pana Jana Kaczyńskiego.

Radny E. Szczygieł zaproponował zamknięcie listy kandydatów do komisji skrutacyjnej. 

Komisja skrutacyjna została wytypowana w składzie:
1. Zofia Wistuba,
2. Henryk Kubica,
3. Jan Kaczyński.

Następnie Radna Seniorka poprosiła o przegłosowanie składu komisji skrutacyjnej. Rada Miejska 
jednogłośnie zaakceptowała skład Komisji Skrutacyjnej (ilość głosów: za - 21).

Rada  Seniorka  odczytała  przepisy  prawne  regulujące  kwestie  wyboru  Przewodniczącego  Rady 
Miejskiej tj. ustawy o samorządzie gminnym oraz Statutu Miasta. 

Ogłoszono 15 minutową przerwę w związku z przygotowaniem kart do głosowania. 



c) przeprowadzenie głosowania tajnego.

Przewodnicząca   Komisji  Skrutacyjnej  Zofia  Wistuba  objaśniła  zasady głosowania,  które  Rada 
Miejska przyjęła. 
Następnie przeprowadzono głosowanie tajne zgodnie z art.  19 ustawy o samorządzie  gminnym 
z dnia 8 marca 1990 roku. 

Ogłoszono 5 minutową  przerwę.

d) ogłoszenie wyników głosowania

Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej  Zofia  Wistuba  odczytała  protokół  Komisji  Skrutacyjnej, 
powołanej na I sesji  Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego w dniu 27 listopada 2006 roku dla 
przeprowadzenia  wyborów  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego,  który 
stanowić będzie załącznik do uchwały. 

W wyniku głosowania głosy rozkładały się następująco:
1. Jan Grabowiecki - 10 głosów,
2. Lech Litwora - 11 głosów.

e) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej

Uchwała  Nr I/1/06  w sprawie  wyboru  Przewodniczącego Rady Miejskiej  została  jednogłośnie 
podjęta (ilość głosów: za - 21).

Przewodniczącym Rady Miejskiej został wybrany radny Lech Litwora. 

Ad 7.
Radna Seniorka złożyła  gratulacje  nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady i  przekazała  mu 
prowadzenie sesji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Lech  Litwora  podziękował  za  wybór.  Stwierdził,  że  funkcja 
Przewodniczącego Rady Miejskiej wiąże się z dużą odpowiedzialnością i ogromem pracy. Mówiący 
zaapelował, aby w okresie kadencji znikły podziały, aby radni mogli wspólnie podejmować wiele 
ważnych dla  Miasta  decyzji.  Powiedział,  że  jest  otwarty  na  nowe  propozycje   zmierzające  do 
prowadzenia  wspólnej  polityki  działającej  na  korzyść  Miasta.  Stwierdził,  że  nie  chciałby,  aby 
w Radzie były jakiekolwiek podziały polityczne czy indywidualne, rozumie, że każdy ma swoje 
zdanie  które  powinno  być  przez  wszystkich  zrozumiałe  i  dobrze  widziane.  Mówiący  zachęcił 
Prezydenta Elekta Pana M. Kiece do prowadzenia rozmów z Radą Miejską. 
Następnie przeszedł do omawiania kolejnego punktu obrad. 

Ad 8.
Informacje Prezydenta Miasta.

Prezydent Miasta A. Krzyżak złożył informację:
– o pracy między sesjami tj. w okresie od 23.10.2006r. do 17.11.2006r., która stanowi załącznik 

do protokołu,
– o  sposobie  realizacji  interpelacji  radnych,  które  wpłynęły  do  Prezydenta  Miasta  w  okresie 

między sesjami.



Ad 9.
Następnie  Pan  Prezydent  Miasta  A.  Krzyżak  przedstawił  sprawozdanie  Prezydenta  Miasta 
poprzedniej  kadencji  o  stanie  Miasta.  Mówiący  stwierdził,  że  sprawozdanie  liczy  176  stron 
w związku z czym zwrócił uwagę na pewne elementy a mianowicie:
– wykonanie dochodów miasta,
– zadłużenie miasta na koniec 2006 roku budżetowego,
– przeprowadzone remonty i modernizacje,
– pozyskiwanie środków zewnętrznych,
– gospodarowanie mieniem komunalnym i gospodarka nieruchomościami,
– sprawy obywatelskie (ewidencja ludności),
– zasoby mieszkaniowe,
– działalność ekologiczna,
– pomoc społeczna i ochrona zdrowia,
– upowszechnianie kultury fizycznej,
– oferty inwestycyjne. 

Sprawozdanie o stanie Miasta Wodzisławia Śląskiego stanowi akta Biura Rady Miejskiej i jest do 
wglądu w Biurze Rady. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Lech  Litwora  oraz  Radna  Wiesława  Kiermaszek-Lamla 
podziękowali Prezydentowi Miasta A. Krzyżakowi za 4-letnią kadencję oraz działalność na rzecz 
mieszkańców miasta Wodziaławia Śl.

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową przerwę.

Po przerwie przystąpiono do następnego punktu.

Ad 10.
Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  o  przedstawienie  zawartości  rozdawanych  „teczek 
radnych” Panią J. Kamińską Naczelnik Wydziału Organizacyjnego. 

Pani  Naczelnik  J.  Kamińska  poinformowała,  że  wszystkim  radnym  zostały  rozdane  „teczki 
radnego” w których znajdują się materiały na podstawie których radni będą pracowali przez 4 lata. 
Powiedziała,  że  w teczkach znajduje się  między innymi ustawa  o  samorządzie  gminnym oraz 
Statut  Miasta.  Również  radni  otrzymali  „kartę  informacyjną  radnego”  które  również  należy 
wypełnić oraz została przygotowana informacja która dotyczy składania całego pliku oświadczeń 
i  informacji  wiążących  się  z  wykonywaniem  mandatu  radnego.  Przygotowano  i  przekazano 
z wymienionymi materiałami informację dotyczącą wypełniania oświadczeń majątkowego, którą 
opracowano  na  podstawie  materiałów  przesyłanych  corocznie  przez  Wojewodę  Śląskiego. 
Poinformowała,  że  oświadczenia  majątkowe  radni  składają  na  ręce  Przewodniczącego  Rady 
Miejskiej 30 dni od dnia złożenia ślubowania, natomiast pozostałe wynikające z art. 24j  ustawy 
o samorządzie gminnym, informacje i oświadczenia składane są w terminie 30 dni od dnia wyboru 
czyli  od  dnia  12.11.2006r.,  w  związku  z  czym  okres  30  dni  upływa  12.12.2006r.  Poprosiła 
o dokładne zapoznanie się z informacją, ponieważ nowa ordynacja wyborcza do rad gmin określa, 
że konsekwencją niezłożenia oświadczeń jest wygaśnięcie mandatu radnego. Referująca poprosiła 
radnych o zajęcie stanowiska w kwestii dotyczącej sposobu składania oświadczeń o prowadzeniu 
działalności gospodarczej przez małżonka oraz informacji o zawartych umowach cywilnoprawnych 
tj.  o określenie czy oświadczenia o prowadzeniu działaności gospodarczej przez małżonka oraz 



informacji o umowach cywilnoprawnych mają składać jedynie osoby których współmałżonków to 
dotyczy czy też wszyscy.  

Radny R. Zalewski zaproponował, aby wszyscy radni składali takowe oświadczenie pomimo faktu, 
iż niektórych ono nie dotyczy,  ponieważ wtedy będzie pełna informacja.

Pani Naczelnik J. Kamińska poinformowała, że radni otrzymają również projekt budżetu na 2007 
rok,  który  został  złożony na  ręce  Przewodniczącego Rady i  wpłynął  do  Biura  Rady Miejskiej 
w dniu 15.11.2006r. oraz pakiet projektów uchwał podatkowych.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję w „wolnych głosach i wnioskach”.

Radny  Cz.  Rychlik  stwierdził,  że  interpelacja  którą  złożył,  została  załatwiona  pod  względem 
formalnym, ponieważ otrzymał stosowne pisma, natomiast pod względem praktycznym nie została 
zrealizowana. Powiedział, że według niego interpelacja jest zrealizowana w momencie wykonania 
zadania,  w  związku  z  czym  poprosił,  aby  stosowne  służby  zajęły  się  poprawieniem  schodów 
pomiędzy Osiedlem Piastów a Osiedlem Dąbrówki.

Pan Prezydent A. Krzyżak stwierdził, że będzie w tej sprawie monitował. 

Radny M. Balcer zapytał, czy środki Rady Dzielnicy przeznaczone na wykonanie zadań, które nie 
zostaną zrealizowane w tym roku, mogą być wykorzystane w przyszłym roku na te zadanie?

Pan Prezydent A. Krzyżak powiedział, że Rada Dzielnicy będzie decydowała o rozdysponowaniu 
tych  środków,  jednak  według  niego  środki  przeznaczone  na  dane  zadanie  nie  zrealizowane 
w bieżącym roku winne być  przeznaczone na wykonanie danego zadań na przyszły rok. 

Radny W. Szymura w związku z pkt. 4 informacji Prezydenta Miasta z działań pomiędzy sesjami 
dotyczącym  rozłożenia  na  raty  nienależnie  pobranych  świadczeń  rodzinnych  i  zaliczki 
alimentacyjnej  zapytał,  czy  to  rozłożenie  dotyczy  rodziny  z  Kokoszyc,  która  znajduje  się 
w skrajnej  sytuacji  życiowej?   Stwierdził,  że  rodzina  z  Kokoszyc  nie  posiada  środków,  dzięki 
którym mogła by spłacić takie zadłużenie. 

Pan Prezydent A. Krzyżak powiedział, że nie wie, czy chodzi o rodzinę z Kokoszyc. Stwierdził, że 
jeżeli rozłożono zadłużenie na raty to dana rodzina jest w stanie spłacać zadłużenie. 

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zaproponował  termin  kolejnej  sesji  na  dzień  5  grudnia  2006r. 
o godzina 13,00. 

Zebrani przychylili się do propozycji Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Ad 11.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad 1 sesji został wyczerpany i zamknął 
obrady o godz. 13,50.

Protokołowała:
Zuzanna Rduch Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący Rady Miejskiej
Wodzisławia Śląskiego

Lech Litwora


